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Best. møde nr. 41-Referat-15-09-2022MMJ 

Seniorbofællesskabet Hjorteparken 

Bestyrelsesmøde nr. 41 

 

Dato: 12. september 2022  Sted: Fælleshuset  kl.: 19:00 

Referent: MMJ 

Afbud: Jette 

________________________________________________________________________________ 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden: Dagsordenen blev godkendt 

 

2. Godkendelse af referat fra seneste bestyrelsesmøde nr. 40: Referatet blev godkendt 

 

3. Konstituering bestyrelse: Bestyrelsen foreslog at beholde konstitueringen som følger, Bjarne Ø 

formand, Jette næstformand, Arne kasserer, Merete sekretær, Kjeld bestyrelsesmedlem og 

Marianne 1. suppleant. Forslaget blev godkendt.  

 

4. Evaluering budgetmøde den 29.08.2022, herunder: 

 

1. Godkendelse af referat fra Budgetmøde (Afdelingsmøde) den 29.08.2022: Referatet blev 

godkendt med en enkelt bemærkning vedr. kvadratmeter-opgørelsen. Det blev slået fast 

at det er de antal kvadratmeter, der står i lejekontrakten der er gældende. Det areal der 

står i lejekontrakten, er lejearealet af den boligtype man bor I. Lejearealet er også det 

areal, der bliver brugt ved ansøgning om boligstøtte. 

2. Drøftelse af vedtaget Budget 2023: Det vedtagne budget blev drøftet ved en runde i 

bestyrelsen. Der var stort set tilfredshed med DAB`s fremlægning. Kjeld opponerede imod 

at der under konto 123 ”Tab ved fraflytning” i budgettet stod skrevet, at afdelingen hæfter 

for maksimalt 336kr per lejemålsenhed. Der var dog enighed om, at de 336 kr. er en 

kvadratmeterenhed som skal ganges med boligens lejeareal for at nå det korrekte tal for 

afdelingens maksimale hæftelse pr. bolig. Arne ønskede fremadrettet at blive hørt ved 

Afdelingsmøderne, da det kunne undgå unødige diskussioner under mødet.  

3. Drøftelse af vedtagne regler jf. Hjorteparkens Regler, herunder: 

a. Registrering af boliger med henblik på udarbejdelse af foretagne ændringer i 

egen bolig: Efter vedtagelsen af Hjorteparkens regler vil hver enkelt bolig blive 

gennemgået og registreret i henhold til råderetskataloget og 

vedligeholdelseskatalogets bestemmelser.  Efterfølgende skal vi så finde ud af, 

hvad der yderligere skal indføres i råderetskataloget. DAB har nu modtaget ”de 

forsvundne” skemaer vedr. råderetskatalog. Når DAB har scannet skemaerne 

ind i deres system, vil Bjarne efterfølgende modtage skemaerne. Herefter vil 
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hver enkel bolig blive gennemgået og registreret i forhold til råderetskataloget 

og vedligeholdelseskatalogets regler. Registreringen vil blive foretaget af Bjarne 

Ø og Marianne G.  

 

5. Orientering fra formand: 

1. Siden sidst: Kjeld har oplyst at hans klagesag vedr. Forbrugsopgørelsen 2021 er lukket. 

2. Udestående punkter DAB, herunder: 

a. Status udsendelse nye forbrugsregnskaber og klage forbrugsregnskaber 2021: 

Bjarne har sidst dags dato kontaktet Lubna vedrørende forbrugsregnskabet. 

Lubna har sat en medarbejder på sagen, der mangler et fordelingstal for at 

kunne gøre forbrugsregnskabet for 2021 færdigt.   

b. Kjeld har oplyst at hans klagesag vedr. Forbrugsopgørelsen 2021 er lukket efter 

aftale med DAB. 

3. Status mangeludbedring Skjøde:  

Emhætter: Bjarne har fået et uvildigt ventilationsfirma JT3 fra Farum, til at teste 

udsuget hos Kjeld og Glennie i nr. 36 efter de forbedringer som Skjøde har 

foranlediget. Samtidig blev der udført en ”kontrolmåling” hos Kate og Per i nr. 

38. Resultatet af forbedringerne i nr. 36 har medført at kravene til sugeevne i nr. 

36 overholdes, hvilket de ikke gør i nr. 34. Dog har JT3 påpeget en anden fejl om 

at der mangler grundsug i køkken alrum, så der skal laves en ændring i spjæld. 

Der vil blive stillet krav om, at der skal udfærdiges en indreguleringsprotokol for 

hver bolig efter ændringen af anlæggene. Der vil blive udfærdiget en indstilling 

til OK fonden om, at vi får lavet de samme ændringer i alle boliger med de 

ændringer JC3 har undersøgt. Der vil blive udfærdiget et brev fra OK fonden til 

Skjøde om ændringerne. 

Hækplanter: Bjarne har modtaget besked 6. september at Skjøde ikke agter at 

betale flere hækplanter. Der var enighed om i bestyrelsen ikke at køre en 

retssag, vi vil i stedet nedsætte et udvalg, der skal komme op med nogle 

løsningsmodeller for at få plantet de manglende hækplanter. 

Gregersmindestien Furesø kommune har sendt et brev via OKF om at de fortsat 

ikke er tilfredse med det udførte arbejde fordi der ligger for mange sten i 

området der ikke er jævnet. Samtidig vil de gerne se at planterne kan overleve 

indtil til ultimo 2023. Bestyrelsen er mest stemt for at se hvordan træer og 

buske klare sig vinteren over inden vi kan gøre mere ved sagen. 

4. Status forbrugsmålere Brunata: Brunata har meddelt at der er 9 målere i HP der ikke 

sender signal til Brunata. Bjarne forfølger sagen, og melder tilbage, når der er fundet en 

løsning på problemerne. Der skal findes en løsning på problemet hurtigst mulig og helst 

inden årsskiftet, da vi ellers skal aflæse manuelt igen. 

5. Status OG: Bjarne orienterede at der var kommet mere orden på møderne, et bedre 

overblik over opgaverne og kasseren skal have et bedre regnskabssystem der fungerer. 

Bjarne orienterede videre at arbejdet med den ny legeplads ved Rørmoseparkvej er 

påbegyndt. Desuden har OG nedsat flere udvalg: Udeudvalg (inkl. Sø-udvalg), Vejudvalg 

(Bjarne Ø er medlem), Investeringsudvalg (Bjarne Ø er medlem). Den sidstnævnte gruppe 
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har bl.a. arrangeret et møde med Nykredit vedr. forvaltning af penge. Der vil blive afholdt 

4 bestyrelsesmøder i OG regi i år. 

6. Drøftelse af ønske fra udeudvalget om forhøjelse af vandbrønd på fællesarealet: Bjarne 

vil undersøge priser og lave et oplæg til udvalget. 

7. Forslag til nye datoer for fællesmøder: Følgende datoer for de næste Fællesmøder blev 

vedtaget:  2. november 2022, 1. december 2022 og 16. januar 2023. Alle dage fra kl. 19-

22.  

8. Andet: Der blev drøftet det 2år gamle brænde i skoven, det er nu klar til ”brændeovnen”. 

Bjarne har beregnet at vi har ca. 15 kubikmeter træ Prisen er ca. 2.500kr / rummeter. Der 

vil blive sendt et forslag ud til bofællerne om at sælge brændet.  

 

6. Orientering fra bestyrelsesmedlemmer: 

1. KG har fremsat ønske om drøftelse af ” Kompetencer og relation til udvalg og grupper” 

Punktet blev drøftet kort uden nogen konklusion.  

2. Andet:  Intet. 

 

7. Sager til behandling: 

1. Behandling af forslag til skrivelse fra AZ ang. ”Skrivelse til Furesø kommune vedr. 

udtynding i fællesskov” jf. medsendte bilag. Arnes skrivelse til kommunen blev drøftet, 

flertallet gik ind for at Arnes brev blev sendt videre til kommunen.  

2. Ansøgning fra udeudvalget vedr.: 

1. Indkøb af jord, sand og beton til bede omkring opholdspladsen og affaldsskuret 

ved vendepladsen – max ca. 1500kr: Bestyrelsen godkendte det ansøgte beløb. 

2. Ændring af tidligere godkendt ansøgning vedr. erstatning af rødtjørn v. 

Fælleshuset: Bestyrelsen godkendte den foreslåede ændring om at købe 

”dræber – tulipaner” i stedet for rødtjørn alene for det samme beløb. 

3. AZ – Ansøgning fra flaglavet om indkøb af nyt flag til 848kr:  Bestyrelsen godkendte 

ansøgningen.  

4. Udskudt fra tidligere møder! Udarbejdelse af forslag ang. Ud-og indflytningsprocedure af 

boliger: Punktet blev udsat til næste møde. 

 

8. Eventuelt.   Emnet ”temamøder” blev berørt.   

 


